
 

 

Mødeart Sted Dato Tidspunkt 

Elevrådsmøde F1.29. D. 4. oktober Kl. 13 - 15 

Ordstyrer Referent Godkendelse 

Rita Margrete Mortensen Thomas Dalvad Dagsordenen er godkendt. 

Tilstede Rita Margrete Mortensen, Lonnie Jensen, Line Schmidt Poulsen, 
Thomas Dalvad, Anne Mette Olesen. 

Gæst Rasmus Teilmann (Erhversskolernes ElevOrganisation). 

Afbud Eva Jensen. 

Dagsorden m referat  

1. Bestyrelsen Intet til punktet. 

2. LUU - Nye læringsplaner som binder oplæring 
og skoletid sammen, i et fælles skriv. 

- Fravær: Der er stort fravær fra 
overgangen fra grundforløb til 
hovedforløb, grundende er ikke klare, 
men LUU undersøger hvad årsagen 

- Forslag om at klasser bliver sammensat 
ud for kompetencer fremmedrettet, for 
at målrette resurser til niveau. 

- Der bliver lavet undersøgelser for at 
klargøre hvad grunden er til at der er en 
kønsskævhed i forhold til optagelse på 
skolen, og hvad der kan gøres for 
tiltrække flere af hankøn. 

- Forslag om at oplæringens steder skal 
være på plads i god tid for at give ro og 
forudselighed i uddannelsesforløbet. 

2. Kantineudvalg Intet til punktet. 



 

3. Festudvalg Intet til punktet. 

4. Fælleselevråd Afventer snarlig indkaldelse. 

5. Dialog med EEO (Erhvervsskolernes 
Elev Organisation) 

- Interesseorganisation for 
erhvervsskolernes elever 

- Snakker med offentlige instanser og 
skoler om elevernes synspunkter 

- Går ind i dialog med skolebestyrelser ved 
konkliter eller samarbejdsvanskeligheder 

- Kontingentet pr. År er 30.000 kr., som 
bliver betalt af skolen, som de har pligt 
til. 

- EEO har beskikkede poster i råd og udvalg 
forskellige steder hvor det er relevant 

- Støtter eleverne i at organiserende i 
forhold til skolens ledelse. 

- EEO vil gerne gå ind i oplæringsdelen af 
uddannelsen, og tager gerne dialog med 
skolerne for at elevernes synspunkt bliver 
hørt, men har ikke nogen 
forhandlingsmuligheder, og kan kun 
indstille problemet for de offentlige 
instanser eller de faglige organisationer. 

- Der er fortilfælde af at være ansat 
elevombudsmand, og eller at skolen 
accepterer at elevrådet har en elev-
arbejdsmiljørepræsentant. 

- EEO er en samarbejdspartner med 
resurser som elevrådet kan spille op imod 
og sikre viden, stabilitet 

- EEO vil gerne samarbejde med FOA om at 
få flere SOSU-skoler med i EEO, for at 
fordre demokrati og aktiv deltagelse i 
tillidserhverv hos eleverne, som er FOA’s 
medlemmer. 

6. Høring om nyt regionalt busrutenet på 
Fyn og Langeland 

- Indenfor Odense og de større kystbyer, 
ser busnettet tilstrækkeligt ud, med 
afgangstider der passer med vores 
skoletider. 

- Udenfor Odense og de større kystbyer vil 
vores elever få svært ved at komme på 



 

skole/oplæring, uden at have eget 
motorkøretøj. Det passer dårligt med 
vores elevers ønske om at have et 
miljøbevidst, billigt og offentligt 
transporttilbud til uddannelse og 
hjemmet. Det betyder flere biler fra 
oplandet ind til de større byer, og give 
mere trængsel på vejnettet. 

7. Valg af elevrådsnæstformand - Punktet overgår til næste møde. 
- Elevrådsmedlemmer vil blive opfordret til 

at stille op til næste gang, hvor vi vælger 
næstformand. 

8. Evt. - TTF: Oplevet at kvaliteten og udbuddet i 
TTF er blevet ringer. 
TTF bliver oplevet som noget der ikke er 
værd at deltage i. 

 
- SOSU Middelfarts elever oplever ringe 

eller ingen undervisning. 
 

- Nogle SAA Elever oplever at der er 
fravær af undervisere og mange vikarer. 
Det gør nogle elever utrolige, da flere 
står over for deres kommende 
eksamener. 
 

- Elever er utilfredse med ændringer i 
sidste øjeblik i skemaet. Flere ville ønske 
at planlæggeren (studie+) kunne komme 
med en standard genereret 
notifikationer når der er ændringer. 

9. Datoer for kommende 
elevrådsmøder. 

Første onsdag i hver måned. Hvis der forekommer 

en ændring, får i det at vide.   

1. november 2023 

6. december 2023 
 
7. februar 2024 
 
6. marts 2024 

 


